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Referat fra kredsbestyrelsesmøde 

Dato: 05-12-2023 
 

Tid: 18.00 til 21.10  Sted: Aulum Fritidscenter, 
Markedspladsen 10, 7490 Aulum 

 

Dagsorden punkt Behandling Beslutning 

1 Godkendelse af dagsorden og 
registrering af mødedeltagere. 
- underskrivning af seneste referat 
fra best.mødet d. 27. september 
2023. 

Tilstede var :  
Lars Erik Bitsch 
Ole Rønow 
Linda Nielsen 
Henrik Rørby 
Anders Poulsen 
Steffen Toft Jensen 
Kim Bjerre 
 

Dagsorden blev godkendt. 

2. Opfølgning på aktiviteter i Kreds 2 
siden sidst: 
a) Hjortevildtsmøde i Idom d. 9/10 
2023. 
 

Steffen orienterede om mødet, som 
var godt besøgt. Der var en god 
proces, hvor tilbagemeldingerne 
var, at man følte sig inddraget. Der 
var accept fra forsamlingen til C.B.s 
sammenfatning for DJs kommende 
indstilling videre til RHVG-Vest. 
 

 

b) To indstillinger til nye jagttider 
for hind, då og kalve 2024/25. 

Da Jægerforbundet ikke kan støtte 
Den Regionale hjortevildtgruppe 
Vestjyllands indstilling for då, har DJ 
valgt selv at sende sin egen 
indstilling til jagttid for då. 
Uenigheden vedrører kun då i Skive 
kommune, hvor bestanden er støt 
stigende. DJ finder derfor ikke 
tungtvejende argumenter for andet 
end at indstille fuld jagttid. 
Der er enighed i RHVG-Vest om 
jagttider for kronhind, kronkalv og 
dåkalv. 
 

Steffen har været orienteret under 
hele forløbet og støttet C.B. 
Efter første indstillingsmøde med 
RHVG-Vest har C.B. haft dialog med 
Anders P. / Skive Jægerråd, der 
genbekræftede DJ-indstillingen fra 
Idom-mødet, for jagttid på då i Skive 
kommune. 
 
Vi støtter Christian Brinks indstilling, 
der fuldt underbygger oplægget fra 
MST for kronhind, då og kalve. 

c) Jagttidsmøde i Aulum d. 25/10 
2023 

Der var bred enighed om, at det var 
et godt møde, men interessen 
kunne have været større. Dog havde 
mødet i Kreds 2 det største antal 
fremmødte af alle de afholdte 
jagttidsmøder i kredsene. 
 

 

d) Kreds 2 repræsentant i NST 
brugerråd Vestjylland. 

Invitationen er blev behandlet på et 
tidligere kredsbest.møde. Dette var 
en gen-invitation og reelt ikke 
relevant. 

Repræsentant i rådet er fortsat Bo 
E. Nielsen fra Ringkøbing -Skjern 
Jægerråd. 
 



                                                                                  Danmarks Jægerforbund 
Kreds 2, Midt- og Vestjylland 

 

     

 

3 Kommende aktiviteter i Kreds 2 
a) Jægerråds-årsmøder i 

januar/februar 2024. 
 

Steffen orienterede, og ønsker til 
orienteringspunkter fra HB/kredsen 
blev efterspurgt. 

Steffen rykker for listen med antal 
delegerede pr. kreds /jægerråd ved 
Jens Kjær inden jægerrådsmøderne, 
hvor alle de delegerede jo vælges. 
 

4 Øvrigt aktuelt til 
orientering/behandling 
 
a) Foreningsvejledere 
 

Foreningsvejlederne er ikke længere 
tilknyttet en bestemt kreds. De skal 
fremover bookes centralt fra DJ 
via Jesper Brixen. 
 

Der informeres om dette på 
jægerrådsmøderne. Også om den 
nye on-boarding mulighed for 
jagtforeninger og jægerråd. 
Dette bliver et fokusområde i 2024-
25. 
 

b) Input til DJs Natursyn 
 

Anders Poulsen deltager i en 
arbejdsgruppe under HB, som 
arbejder med DJs nye natursyn. Han 
orienterede om arbejdet i gruppen.  
 

Kredsen støtter arbejdet med øget 
fokus på natur og biodiversitet.      
DJ skal absolut være en grøn 
organisation. 

c) ”God jagt i generationer” i 
Kredsbestyrelsen og Jægerråd 
(Input til prioriterede fokusområder 
for Kreds 2 og Jægerrådene i 2024-
2025) 
 

Steffen orienterede og fremviste 
eksempler på Kredsaktiviteter der 
understøtter DJs vision. 
Han efterspurgte samme oversigt 
fra kredsens jægerråd, så der skabes 
et fælles overblik til inspiration og 
”best practice”. 
 

Steffen sender et skema rundt til at 
indskrive aktiviteter ude i 
jægerrådene. 
 

5. Orientering fra HB og div. udvalg. Steffen orienterede omkring Dj`s 
udtrædelse af foreningen 
Bæredygtig jagt. Årsagen er primært 
et forskelligt natursyn og forskellig 
forståelse af bæredygtig jagt. 
 
HB arbejder med et budget, der går 
i nul. 
 
Der er rejsegilde på den nye 
værelsefløj ved Jagtens Hus onsdag 
d. 13. dec. for håndværkerne. Der 
kommer et indvielsesarrangement 
senere med bredere indbydelse. 
 

 

6. Kredsens økonomi (orientering) Linda orienterede, og der er en fin 
balance i kredsøkonomien ifht. 
budget. 
 

 

7. Gensidig orientering om lokalt 
nyt, af fælles interesse. 

Ole Rønnow orienterede om 
jagterne omkring Oustrup hede og 
den voldsomt store lokale bestand 
af kronvildt. 
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Anders P. orienterede omkring den 
nye riffelbane på Salling og succes 
med stor fælles opbakning gennem 
Skive Jægerråd. 
 
Kim orienterede om planlægningen 
en dag i Ringkøbing-Skjern, hvor der 
laves Ducktubs. 
 
Linda orienterede om 
Mårhundegruppe Viborg, der var 
nedlagt. Der er fundet nye lokale 
udleveringssteder af bait. 
 
Steffen orienterede om kredsens 
nyjægerjagter, der er en stor succes 
og godt besøgte. Stor ros til vores 
meget aktive nyjægerkoordinator. 
 

8. Dato for næste ordinære 
kredsbestyrelsesmøde 

6. februar 2024, igen i Aulum Alle accepterede. 

9. Eventuelt Det ønskes, at HB’s dagsorden 
sendes ud til kredsbestyrelsens 
gennemlæsning og kommentar lidt 
tidligere inden HB-møderne. 
 

Steffen informerer Lars Jensen om 
ønsket. 

 
 
 
 

  

 
 
 
 

  


